
Protokół 317
posiedzenia Zarządu Powiatu w Końskich

z dnia 10 października 2023r.

Zarząd rozpoczął obrady o godzinie 800
. Posiedzenie otworzył

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec witając Członków Zarządu oraz
zaproszonych gości. W posiedzeniu udział wzięli Członkowie Zarządu oraz:

• Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski,

• Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz,

• Główny Specjalista w Wydz. or- Pani Monika Równicka.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Starosta zaproponował następujący porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołów Nr 315 oraz Nr 316 posiedzeń Zarządu Powiatu.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia

Programu Naprawczego dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich.

4. Podjęcie uchwał Zarządu w sprawach:
a) zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2023 rok,
b) zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu finansowego rachunku

dochodów wydzielonego dla środków z Funduszu Pomocy na
2023 rok,

c) zmiany regulaminu Organizacyjnego Powiatowego Urzędu Pracy
w Końskich.

5. Zajęcie stanowiska w sprawie wypłaty nagród specjalnych dla nauczycieli
w szkołach niepublicznych.

6. Rozpatrzenie wniosków w sprawach:
a) Bursy Szkolnej o zwiększenie planu finansowego placówki o kwotę

24 000 zł z przeznaczeniem na zakup opału i środków czystości,

b) Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w Baryczy
o zwiększenie środków finansowych w kwocie 8 640 zł

z przeznaczeniem na wynagrodzenia,
c) Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w Baryczy

o zabezpieczenie środków finansowych w kwocie 15 000 zł

z przeznaczeniem na zakup usług remontowych w związku z awarią

instalacji wodnej w łazience ,
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d) Zespołu Szkół Ponadpodstawowych Nr 1 w Końskich o przesunięcia

kwoty 40 000 zł pomiędzy paragrafami z zakupu energii na zakup
usług remontowych.

7. Kalkulacja kosztów oraz kosztów dowozów prowadzonych przez
Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Baryczy w I półroczu 2023
roku.

8. Rozpatrzenie wniosków dotyczących realizacji zadań na drogach
powiatowych:
a) Burmistrza MiG Końskie w sprawie wykonania zatoki autobusowej

w miejscowości Proćwin w ramach prowadzonej przebudowy drogi
powiatowej Nr 0425T Końskie - Proćwin - Nałęczów,

b) Przewodniczącego Rady Powiatu w sprawie uwzględnienia

w projekcie budżetu powiatu na 2024 rok wykonania przebudowy
drogi powiatowej Nr 1455T Głupiów - Przybyszowy - Zofiówka,

c) Burmistrza Stąporkowa dot. wykonania przebudowy drogi
powiatowej Nr 1480T Stąporków - Mokra,

d) mieszkańców sołectwa Brody o budowę chodnika w miejscowości

Brody Stare (petycja).
9. Sprawy różne:

./ informacja dot. zwrotu środków z projektu pn.: "Nowe umiejętności

drogą do sukcesu" realizowanego przez Zespół Szkół

Ponadpodstawowych Nr 3 w Końskich.

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec zapytał, czy są uwagi bądź

propozycje do porządku obrad dzisiejszego posiedzenia.

W związku z tym, że uwag nie było w/w porządek obrad został przyjęty

w wersji przedstawionej przez Pana Starostę.

Zarząd bez uwag przyjął protokoły Nr 315 oraz Nr 316 posiedzeń Zarządu

Powiatu.

Ad.3
Zarząd zapoznał się z przedstawionym przez Naczelnika Wydz. Polityki

Społecznej, Oświaty i Zdrowia Programem Naprawczym dla Zespołu Opieki
Zdrowotnej w Końskich. Zarząd bez uwag przyjął przedłożony program,
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pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu w przedmiotowej
sprawie i przekazał go organowi stanowiącemu.

Przy omawianiu wszystkich spraw, w których wydziałem merytorycznym
jest Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia obecna była Pani Agata
Centkowska - Naczelnik Wydz. PS.

Jako pierwszy na posiedzeniu Zarządu tematy referował Dyrektor
Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w Baryczy.

Ad. 6 b), c)
Dyrektor SOSW w Baryczy - Pan Jan Słuszniak przedstawił wniosek

o zwiększenie środków finansowych w kwocie 8 640 zł z przeznaczeniem na
wynagrodzenia. Poinformował, że pracownik odpowiedzialny za naliczanie
wynagrodzeń złożył wypowiedzenie. W związku z tym konieczne staje się

zatrudnienie pracownika, który zostałby wdrożony w w/w zakres czynności.

Kwota na ten cel nie została ujęta w planie finansowym szkoły.

Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik oznajmił, że sprawa ta omawiana
była na posiedzeniu Zarządu, zna sprawę i dostrzega taką potrzebę.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa zapytał o możliwość przesunięcia

pracownika ze Starostwa?

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz oznajmiła, że jednostki
organizacyjne oświaty mają specyficzny system naliczania płac. Wynagrodzenia
naliczane są z "góry", występuje różna ilość godzin, występują także tzw. godziny
ponadwymiarowe, jednak osoba z doświadczeniem kadrowo - płacowym nie
potrzebuje długiego okresu czasu na wdrożenie.

Innych uwag nie było.

Zarząd pozytywnie rozpatrzył przedłożony wniosek.

Dyrektor SOSW w Baryczy - Pan Jan Słuszniak przedstawił wniosek
o zabezpieczenie środków finansowych w kwocie 15 000 zł z przeznaczeniem na
zakup usług remontowych w związku z awarią instalacji wodnej w łazience .
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Poinformował, że główny zawór wody został wymieniony, jednak po odsłonięciu

ścian okazało się, że na całej powierzchni występuje zawilgocenie i pleśń.

Wymienić należy także instalację elektryczną z osprzętem. Pokój administracyjny

oraz korytarz sąsiadujący z łazienką wymaga malowania. Podkreślił konieczność

remontu sanitariatów.

Uwag do w/w wniosku nie było.

Zarząd pozytywnie rozpatrzył wniosek Dyrektora SOSW w Baryczy

w przedmiotowej sprawie.

Ad.7
Dyrektor SOSW w Baryczy - Pan Jan Słuszniak przedstawił kalkulację

kosztów dowozów prowadzonych przez Specjalny Ośrodek Szkolno

Wychowawczy w Baryczy w I półroczu 2023 roku. Oznajmił, że koszty, w tym

koszty wynagrodzeń kierowców, ubezpieczenia, przeglądy, naprawy, zakup

paliwa kształtowały się na poziomie 568 987,65 zł. Dochody z dowozów

wynosiły 690 548,49 zł. W związku z tym zysk z dowozów wyniósł

121 561,84 zł. Wykorzystując dane z I półrocza, w tym koszt przejechanego

kilometra na poziomie 4,90 zł przedstawiłkalkulacjękosztów dowozów do końca

2023 roku t.j. koszty na poziomie 705 971 zł, dochody na poziomie 746 956 zł .

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz stwierdziła, że z informacji

przedstawionych przez Dyrektora wynika, że dowozy się bilansują w związku

z tym, że Dyrektor zmniejszył etaty oraz godziny nadliczbowe kierowców.

Zwróciła uwagę, że brakuje środków na działalność bieżącą jednostki, w tym na

wynagrodzenia. Podkreśliła, że subwencja oświatowa nie pokrywa nawet

kosztów wynagrodzeńnauczycieli.

Zarząd przyjął przedmiotową informację do wiadomości.

Ad. 6 a)
Naczelnik Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia - Pani Agata

Centkowska przedstawiła wniosek o zwiększenie planu finansowego Bursy

Szkolnej w Końskich o kwotę 24 000 zł z przeznaczeniem na zakup opału

i środków czystości. Poinformowała, że placówka posiada jeszcze jedną tonę
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węgla z poprzedniego sezonu grzewczego. W Bursie przebywa obecnie
21 uczniów i należy ogrzać budynek.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz zapytała Panią Naczelnik
o kalkulację kosztów funkcjonowania jednostki?

Naczelnik Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia - Pani Agata
Centkowska odpowiedziała, że subwencja oświatowa przeznaczona na
działalność bursy wynosi ok. 300 000 zł, natomiast budżet bursy opiewa nakwotę
ok. 800 000 - 900 000 zł.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz stwierdziła, że obecnie ok.
miliona zł. Podkreśliła, że jednostki oświatowe się nie bilansują i na dzień

dzisiejszy na działalność oświatową brakuje ok. 4,5 mln zł, przy poziomie
rezerwy oświatowej w kwocie 2,4 mln zł.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa wracając do omawianego tematu
przypomniał, że Dyrektor Bursy została poproszona na posiedzenie Zarządu

w celu wyjaśnienia powodów przekroczenia planu finansowego placówki.

Poproszono na posiedzenie Zarządu Dyrektora Bursy Szkolnej - Panią Ewę

Ostrowska.

Dyrektor Bursy Szkolnej w Końskich - Pani Ewa Ostrowska przedstawiła

poziom cen węgla w ostatnich miesiąca bieżącego roku. Poinformowała ponadto,
że jednostka zużywa ok. 30 ton węgla rocznie.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa stwierdził, że orientuje się

w cenach opału w bieżącym sezonie grzewczym i ceny węgla są niższe niż

przedstawiane przez Panią Dyrektor. Zaproponował, aby Pani Dyrektor
sprawdziła ceny na stronie internetowej PGG.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz zapytała, czy ogrzewane są

wszystkie pokoje w Bursie oraz o liczbę obecnie przebywających w placówce
wychowanków.
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Dyrektor Bursy Szkolnej w Końskich - Pani Ewa Ostrowska

odpowiedziała, że na II piętrze budynku ogrzewanie jest wyłączone, 8 pokoi jest

niezamieszkałychi pokoje te są nieogrzewane. W kwestii liczby wychowanków

poinformowała, że obecnie w Bursie przebywa 25 uczniów.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa stwierdził, że przy obecnym

poziomie subwencji oraz kosztów funkcjonowania placówki utrzymanie jednego

ucznia stanowi koszt ok. 40 000 zł.

Z-ca PrzewodniczącegoZarządu - Pan Wiesław Skowron stwierdził, że

kalkulacja kosztów funkcjonowania Bursy Szkolnej , przy tak małej liczbie

wychowanków stanowi przesłankę do likwidacji.

Naczelnik Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia - Pani Agata

Centkowska oznajmiła, że procedura likwidacji jednostki oświatowej będzie

trwała ok. pół roku. Zwróciła uwagę na możliwość przekształcenia Bursy

w internat.

Zarząd przyznał Bursie Szkolnej kwotę 12 000 zł z przeznaczeniem na

zakup opału i środków czystości.

Zarząd jednogłośnie podjął micjatywę dotyczącą wszczęcia działań

związanych z zamiarem likwidacji Bursy Szkolnej w Końskich.

Ad. 6 d)
Dyrektor Zespołu Szkół Ponadpodstawowych nr 1 w Końskich - Pani

Beata Jakubowska zawnioskowałao wyrażenie zgody na przesunięcie środków

w kwocie 40 000 zł z zakupu energii na wydatki remontowe. Oznajmiła, że koszty

remontu instalacji grzewczej będą wyższe niż zakładano. Naprawa uszkodzenia

nie jest możliwa z uwagi na trudną dostępność. Jeżeli remont nie zostanie

wykonany wówczas nie będzie można uruchomić systemu ogrzewania.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz zapytała, czy w związku

z przesunięciem środków z zakupu energii w takiej kwocie wystarczy na zapłatę

faktur za energię.
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Dyrektor Zespołu Szkół Ponadpodstawowych nr 1 w Końskich - Pani

Beata Jakubowska odpowiedziała, że analiza zużycia energii wskazuje, że

środków zabezpieczonych na zakup energii w planie finansowym szkoły

wystarczy.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa wskazał, że okazuje się, iż

zastosowane w szkole ekologiczne rozwiązania nie są takie oszczędne,

szczególnie jeżeli chodzi o koszty, jakie generująnaprawy awarii.

Innych uwag nie było.

Zarząd pozytywnie rozpatrzył wniosek Zespołu Szkół

Ponadpodstawowych Nr 1 w Końskich o przesunięcia kwoty 40 000 zł pomiędzy

paragrafami z zakupu energii na zakup usług remontowych.

Ad.5
Zarząd zajął stanowisko w sprawie wypłaty nagrody specjalnej dla

nauczycieli z okazji 250 rocznicy utworzenia Komisji Edukacji Narodowej.

Zarząd, kierując się opinią Radcy Prawnego uznał, że kwota dotacji powinna

zostać obliczona na podstawie art. 92 d ust. 5 ustawy Karta Nauczyciela tj.

powinna stanowić iloczyn liczby uprawnionych nauczycieli i kwoty 1 125 zł.

Ad. 4 c)
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich - Pan Jacek Werens

przedstawił projekt uchwały Zarządu w sprawie zmiany Regulaminu

Organizacyjnego Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich. Oznajmił, że

proponowane zmiany w wykazie stanowisk Powiatowego Urzędu Pracy dotyczą

zmniejszenia liczby etatów w Dziale Finansowo - Księgowym z sześciu etatów

na pięć oraz zwiększenia liczby etatów w Centrum Aktywizacji Zawodowej

o jeden etat, w związku zrealizowanym przez PUP projektem pilotażowym.

Podkreślił, że ogólna liczba etatów nie ulegnie zmianie.

Uwag do w/w projektu uchwały nie było.

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 176/2023 w przedmiotowej
sprawie.
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Ad.4 a), b).
Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz przedstawiła dwa projekty

uchwał Zarządu w sprawach
./ zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2023 rok,

./ zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu finansowego rachunku
dochodów wydzielonego dla środków z Funduszu Pomocy na 2023 rok.
Oznajmiła, że proponowane zmiany w planie dochodów i wydatków

dotyczą otrzymania pomocy finansowej z gmin na realizację dwóch zadań

drogowych w łącznej kwocie 609 000 zł, dotacji celowej na zadania z zakresu

geodezji i kartografii w kwocie 50 000 zł, dotacji celowej dla Komendy
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w kwocie 52328 zł, uzupełnienia

subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego o kwotę 484 542 zł

(z przeznaczeniem na wypłatę nagród szczególnych niezaliczanych do
wynagrodzeń w szkołach i placówkach oświatowych) oraz środków na
finansowanie zadań w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy w kwocie 184 760

zł. Poinformowała, że środki z przeznaczeniem na pomoc obywatelom Ukrainy

zostały uwzględnione również w planie Finansowym Funduszu Pomocy.

Uwag do w/w projektów uchwał nie było.

Zarząd jednogłośnie podjął uchwały nr 174/2023 oraz Nr 175/2023

w przedmiotowych sprawach.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron opuścił

posiedzenie Zarządu.

Ad.8
Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich - Pan Stanisław

Mościński przedstawił wnioski dotyczące realizacji zadań na drogach

powiatowych:
a) Burmistrza MiG Końskie w sprawie wykonania zatoki autobusowej

w miejscowości Proćwin w ramach prowadzonej przebudowy drogi
powiatowej Nr 0425T Końskie - Proćwin - Nałęczów,

Dyrektor ZDP poinformował, że w ramach opracowanej i zatwierdzonej

dokumentacji na przebudowę w/w drogi, z uwagi na zbyt wąski pas drogowy
została zaprojektowana oraz wykonana rampa przystankowa, która umożliwi

8



korzystanie z komunikacji zbiorowej. Budowa wnioskowanej zatoki może zostać

zakwalifikowana jako roboty dodatkowe w ramach prowadzonych robót
budowlanych.

Zarząd postanowił rozwazyc wykonanie zatoki autobusowej
w miejscowości Proćwin w latach następnych, w miarę posiadanych środków

finansowych.

b) Przewodniczącego Rady Powiatu w sprawie uwzględnienia w projekcie
budżetu powiatu na 2024 rok wykonania przebudowy drogi powiatowej
Nr 1455T Głupiów - Przybyszowy - Zofiówka.

Dyrektor ZDP poinformował, że jedynym sposobem na poprawę stanuw/w
odcinka drogi jest opracowanie dokumentacji projektowej z uzyskaniem decyzji
ZRID, która ureguluje stan prawny gruntów zajętych pod pas drogowy.
Podkreślił, że wiąże się to z wypłatą odszkodowań za zajęte grunty. Szacunkowy
koszt wykonania dokumentacji wynosi ok. 500000 zł.

Zarząd uznał, że w latach następnych, w miarę posiadanych środków

finansowych rozważy wykonanie w/w zadania inwestycyjnego.

c) Burmistrza Stąporkowa dot. wykonania przebudowy drogi powiatowej
Nr 1480T Stąporków - Mokra.

Dyrektor ZDP oznajmił, że wnioskowany odcinek w/w drogi przebiega na
przeważającej części poza pasem drogowym o nieuregulowanym stanie
prawnym, na odcinku od drogi krajowej 42 brakuje pasa drogowego, a droga
biegnie przez tereny należące do Lasów Państwowych. W związku z tym jedynym
sposobem na poprawę stanu technicznego w/w drogi jest opracowanie
dokumentacji projektowej z uzyskaniem decyzji ZRiD, która ureguluje stan
prawny gruntów zajętych pod pas drogowy. Wiąże się to z wypłatą odszkodowań

za zajęte grunty. Szacunkowy koszt wykonania dokumentacji wynosi ok.
500 000 zł.

Zarząd uznał, że w latach następnych, w miarę posiadanych środków

finansowych rozważy wykonanie w/w zadania inwestycyjnego.
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d) Mieszkańców sołectwa Brody obudowę chodnika w miejscowości Brody

Stare (petycja).

Dyrektor ZDP oznajmił, że w/w odcinek drogi posiada nawierzchnię

gruntowo - brukową. Szerokość istniejącego pasa drogowego wynosi od 9 do
12 m. Istniejący pas drogowy pozwala jedynie na wykonanie jezdni bitumicznej
o szerokości 5,5 m, poboczy oraz rowu jednostronnego. Budowa drogi wiąże się

z opracowaniem dokumentacji projektowej i uzyskaniem pozwolenia na budowę.

Budowa dodatkowych elementów drogi, takich jak ścieżka rowerowa skutkować

będzie koniecznością opracowania dokumentacji projektowej z uzyskaniem

decyzji ZRiD.

Ad.9
W sprawach różnych:

./ Dyrektor Zespołu Szkół Ponadpodstawowych Nr 3 w Końskich - Pani

Beata Fidor udzieliła informacji na temat zwrotu środków z projektu pn:

"Nowe umiejętności drogą do sukcesu" realizowanego przez Zespół Szkół

Ponadpodstawowych Nr 3 w Końskich. Oznajmiła, że zostały

zakwestionowane zakupy pendriv-ów. Instytucja wdrażająca uznała, że

pendriv-y powinny być częścią postępowania i powinny zostać zakupione

wraz ze sprzętem komputerowym. Podkreśliła, że pracownicy szkoły sami
przygotowywali postępowanie przetargowe. Zabrakło osoby , która

miałaby doświadczenie w zakresie zamówień publicznych.

Zarząd przyjął przedmiotową informację do wiadomości .

./ Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz poinformowała, że jednostki
organizacyjne oświaty złożyły wnioski o przesunięcie środków na

wynagrodzenia. Ponadto Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia
przekazał informację na temat dotacji podmiotowej dla szkół

niepublicznych na kwotę ok. 1,4 mln zł. Podkreśliła, że łącznie braki

w oświacie sięgają kwoty ok. 4,4 mln zł . Największe dotyczą Zespołu

Szkół Ponadpodstawowych w Stąporkowie, w II Liceum

Ogólnokształcącym oraz w Zespole Szkół Ponadpodstawowych Nr 1 w
Końskich sięgają po ok. 600 000 zł w każdej ze szkół, w Specjalnym
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Ośrodku Szkolno - Wychowawczym sięgają kwoty 800000 zł.

Podkreśliła, że taki poziom braku środków zagraża realizacji zadań

oświatowych oraz innych zadań, w tym także inwestycyjnych. Zwróciła
uwagę, że subwencja oświatowa nie pokrywa nawet kosztów wynagrodzeń

pracowników pedagogicznych.

Zarząd przyjął przedmiotową informację do wiadomości.

Innych spraw nie było.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Zarządu

o godz. 940 zamknął posiedzenie.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowałil l~onika Równicka

.......................\lp .
Podpisy Członków Zarządu:

Grzegorz Piec

Wiesław Skowron

Jarosław Staciwa

Dariusz Banasik
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